
Zastoupení Jihomoravského kraje při EU v rámci českého
předsednictví v Radě EU spolupořádalo, aktivně se účastnilo či
zprostředkovalo hned několik akcí, které se uskutečnily jak v Bruselu,
tak také v Brně:

Diskutujícími debaty 19. 4. s tématem klíčovým pro Jihomoravský kraj, uskutečněné v rámci Českého předsednictví

v Radě EU, byli prezident Svazu vinařů ČR Martin Chlad, prezident Unie enologů ČR a vedoucí Ústavu vinohradnictví

https://www.kjmk.eu/cz/domu/aktuality/zachovani-ceskeho-vinaskeho-ddictvi/


a vinařství Mendelovy univerzity Mojmír Baroň a ekonom profesor Lubor Lacina. Debatu moderovala šéfredaktorka

portálu EURACTIV Aneta Zachová.

Více informací a záznam debaty najdete ZDE >>

Diskutujícími debaty 18. 5. na další z klíčových témat Jihomoravského kraje, uskutečněné v rámci Českého

předsednictví v Radě EU, byli vědecká tajemnice CEITECu MUNI Nikola Kostlánová, proděkanka pro integraci do

ERA LDF MENDELU Pavlína Pancová Šimková a nově ustanovený ředitel Regionální rozvojové agentury jižní Moravy

Patrik Reichl. Debatu moderovala šéfredaktorka portálu EURACTIV Kateřina Zichová.

Více informací a záznam debaty najdete ZDE >>

V souvislosti se zahájením českého předsednictví v Radě EU byla v Bruselu v pondělí 4. července zahájena výstava

Mendelovy univerzity připomínající zakladatele genetiky G. J. Mendela. Výstava s názvem Strastiplný
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příběh genů připomínala moravskou metropoli jako centrum vědy, výzkumu a inovací a představila Mendelův život

zábavnou formou díky komiksu Lucie Seifertové.

Více informací najdete ZDE >>

V souvislosti s českým předsednictvím Radě EU proběhla v Evropském parlamentu konference představující

příklady dobré praxe vybraných českých měst v oblasti kulturních a kreativních odvětví. V Bruselu se

představil brněnský kreativní hub KUMST, Kreativní Brno, Kreativní Praha a UPPER (Centrum kulturních průmyslů a

podnikání při Fakultě multimediálních komunikací Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně).

Více informací najdete ZDE >>

V úterý 20. září proběhla večerní recepce u příležitosti odhalení velkorozměrných nafukovacích balónů

Terralóna a Lunalón, které do Bruselu zapůjčila Hvězdárna a planetárium Brno. V rámci slavnostního večera

proběhla také ochutnávka moravských vín, o občerstvení se postarala Střední škola Charbulova, Brno. Lóny

byly vystaveny v Královské belgické Observatoři v Bruselu až do 25. září, a to v rámci každoročních Otevřených dnů, kde

je zhlédlo na 5 tisíc návštěvníků.

Více informací najdete ZDE >>
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V pondělí 26. září proběhlo pod záštitou Stálého zastoupení ČR při EU Svatováclavské vinobraní českého

předsednictví, kde Zastoupení Jihomoravského kraje prezentovalo výběr moravských vín. Na akci dorazil i český

ministr zemědělství Zděněk Nekula, který pronesl pár slov k slavnostnímu přípitku spolu s paní velvyslankyní Editou

Hrdou a vedoucí bruselské kanceláře Zastoupení Vendulou Nováčkovou.

Více informací najdete ZDE >>

Ve dnech 3. a 4. října proběhlo v Brně 14. výjezdní zasedání Komise SEDEC (Komise pro sociální politiku,

vzdělávání, zaměstnanost, výzkum a kulturu) Evropského výboru regionů. Zasedání se účastnili lokální a regionální

politici z Evropské Unie. Zastoupení společně s OVV zajistilo pro komisi dvoudenní program, který byl zaměřen

zejména na vzdělávání a inovace v JMK.

Více informací najdete ZDE >>
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V pondělí 10. října proběhla v prostorách Evropského výboru regionů zahajovací recepce k výročnímu

dvacátému Evropskému týdnu regionů a měst. V rámci úvodního proslovu promluvil mj. také náměstek

hejtmana Jihomoravského kraje pro vzdělávání, zdravotnictví a strategii chytrého regionu, pan Jiří Nantl. V rámci

CZPRES se zde také prezentovaly některé české regiony, včetně Jihomoravského. Návštěvníci si během večera mohli

také prohlédnout originál rukopisu Johanna Gregora Mendela, který byl ten večer vystaven ve Výboru regionů

ku příležitosti oslav 200. výročí od narození tohoto významného vědce.

Více informací najdete ZDE >>

Předposlední zastávka regionálních akcí Úřadu vlády a Eurocenter z cyklu Předsedáme Evropě zamířila do Brna.

Kancelář Jihomoravského kraje pro meziregionální spolupráci a Odbor vnějších vztahů Krajského úřadu JMK na

stánku společně prezentovaly své aktivity návštěvníkům. Součástí programu byla také debata na téma Předsednictví

očima regionů, do které se zapojil hejtman Jihomoravského kraje, pan Jan Grolich, ředitel Jihomoravského inovačního

centra, pan Petr Chládek a také ředitel Odboru komunikace o evropských záležitostech Úřadu vlády, pan Igor

Blahušiak.

Více informací najdete ZDE >>
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V rámci Evropského týdne regionů a měst uspořádalo Zastoupení společně s partnery ve čtvrtek 13. října také vlastní

workshop. Jednalo se o workshop zaměřený na podporu mladé generace v Evropské unii, což je téma, které

je významné pro agendu EU v roce 2022. Na workshopu zaznělo několik regionálních a lokálních příkladů podpory

mladé generace a také zde byla zmíněna Konference o budoucnosti Evropy, která má od roku 2019 za cíl zapojovat

občany EU do diskuse o směřování Unie.

Více informací najdete ZDE >>

V sobotu 5. listopadu se v krásných prostorách bývalého nádraží Gare Maritime uskutečnila fashion show s názvem

WE'RE NEXT Brussels. WE'RE NEXT je projekt nezávislých módních nadšenců, který vznikl v roce 2016. Hlavní

myšlenkou zakladatele Lukáše Spilky, absolventa UMPRUM a The Royal Academy of Fine Arts Antwerp, je rozšířit

povědomí o módě široké veřejnosti. Pořadatelem akce bylo České centrum v Bruselu a pražská We’RE NEXT,

partnerem akce se stal mj. také Jihomoravský kraj. V rámci přehlídky nechyběl ani model z Jihomoravského kraje,

který prezentovala Lenka Kusalová ze Střední školy umění a designu Brno.

Více informací a záznam přehlídky najdete ZDE >>

https://www.kjmk.eu/cz/domu/aktuality/workshop-ewrc-youth-matters-examples-from-regional-and-local-perspective/
https://www.kjmk.eu/cz/domu/aktuality/workshop-ewrc-youth-matters-examples-from-regional-and-local-perspective/
https://www.youtube.com/watch?v=Rxl_k9qE2W8
https://www.kjmk.eu/cz/domu/aktuality/nova-news-page-16/


V pondělí 14. listopadu se ve StamEuropa v Bruselu uskutečnila debata na téma dezinformací a jak s nimi bojovat

v rámci vzdělávání. Jednalo se už o druhou debatu ze série Edu Café, jehož je Zastoupení JMK při EU

spoluorganizátorem. V debatě přivítala moderátorka večera, Aneta Zachová ze serveru Euractiv, tři hosty: Lucii

Čejkovou z Fakescape, Josefa Šlerku z Univerzity Karlovy a Kamila Kopeckého z Univerzity Karlovy.

Více informací a záznam debaty najdete ZDE >>

V úterý 29. listopadu se v Bruselu konala další ze série debat v rámci Science Café. Tentokrát se diskutovalo na téma

GMO s odborníky z České republiky a Belgie. Řešila se témata udržitelnosti, změny klimatu a nových genových

technologií v oblasti GMO. Debaty se zúčastnili Véronique Bergougnoux, francouzská vědkyně a vedoucí skupiny

Molekulární biologie v Centru regionu Haná pro biotechnologický a zemědělský výzkum v Olomouci, Vojtěch

Hudzieczek, vědecký pracovník Biofyzikálního ústavu AV ČR v Brně, Filip Rolland, ředitel KU Leuven Plant Institute a

Michael Wrzaczek, ředitel Ústavu molekulární biologie rostlin. Večer moderoval Gary Austin, zakladatel a ředitel firmy

Circleindigo.

Více informací a záznam debaty najdete ZDE >>
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V úterý 13. prosince proběhla v Evropském výboru regionů celodenní konference na téma Rozmanitost inovací v

českých regionech: české osvědčené inovační postupy a zkušenosti v různorodých odvětvích, kde jedním

z hlavních koordinátorů byla právě kancelář Zastoupení Jihomoravského kraje při EU. Představitelé českých inovačních

center, akademické a privátní sféry diskutovali v Bruselu se zástupci Evropské komise o vytváření prosperujícího

inovačního ekosystému v České republice. Celý den moderovala Jana Drbohlavová, národní expertka z brněnského

CEITEC VUT, vyslaná na Generální ředitelství Evropské komise pro výzkum a inovace (GŘ RTD). Za Jihomoravské

inovační centrum (JIC) se jedné z debat zúčastnil RIS manažer David Uhlíř. Prezentovány byly také příklady úspěšných

českých start-upů, včetně jihomoravského start-upu NenoVision, jehož prezentace se ujal Jan Neuman.

Více informací najdete ZDE >>

Poděkování
partnerům

Speciální poděkování patří všem partnerským organizacím, které se na
přípravě akcí v rámci českého předsednictví, společně se Zastoupením
Jihomoravského kraje při EU, podílely:
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CZPRES - jaké bylo a
co dál?

Jaké bylo české předsednictví? Jaký vliv na jeho úspěch měla kulturní diplomacie? A jak se do průběhu zapojily

regiony? Pusťte si záznam diskuze s těmi nejpovolanějšími!

Diskutovaly:

Alice Krutilová (ředitelka Odboru pro předsednictví v Radě EU)

Jitka Pánek Jurková (ředitelka Českého centra v Bruselu v době #CZPRES)

Vendula Nováčková (vedoucí kanceláře Zastoupení Jihomoravského kraje při EU)

Debatu moderovala Nikola Pavlůsková (Eurocentrum Brno).

Záznam debaty mžete shlédnout na facebookové stránce Zastoupení Jihomoravského kraje při EU.

Email se nezobrazuje správně? Otevřete si jej v prohlížeči 

©Kancelář Jihomoravského kraje pro meziregionální spolupráci, příspěvková organizace

Cejl 494/25
602 00 Brno, Czech Republic
novackova.vendula@kjmk.eu

Pro přihlášení odběru Monitoringu EU klikněte ZDE.

Pokud nechcete dostávat Monitoring EU, klikněte zde pro 

odhlášení ze seznamu odběratelů.
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